
1048 - Müekked sünnetler

Soru

Müekked sünnetlerin rekâtlarının sayısını ve bu sünnetlerin ne zaman kılındıklarını bize
bildirebilir misiniz?

Detaylı cevap

Sorunuzun cevabı, Peygamber -sallallahu aleyhi ve sellem-'den gelen şu hadistedir:

ا،﴾ هَ دَ نِ بَعْ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ رِ هْ لَ الظُّ بْ اتٍ قَ كَعَ بَعِ رَ : أَرْ ةِ نَّ ي الْجَ ا فِ تً ةِ بَنَى اللَّهُ لَهُ بَيْ نَّ نَ السُّ ةً مِ عَ كْ ةَ رَ رَ شْ يْ عَ تَ لَى ثِنْ نْ ثَابَرَ عَ مَ
لَ الفجر.﴿ ]رواه الترمذي وغيره وهو في صحيح بْ نِ قَ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ اءِ شَ دَ الْعِ نِ بَعْ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ رِبِ غْ دَ الْمَ نِ بَعْ يْ تَ عَ كْ رَ وَ
الجامع [

"Her kim, dört rekât öğle namazının farzından önce, iki rekât öğle namazının farzından
sonra, iki rekât akşam namazının farzından sonra, iki rekât yatsı namazının farzından sonra
ve iki rekât sabah namazının farzından önce olmak üzere on iki rekât sünnete devam
ederse, cennette onun için bir ev yapılır." (Tirmizî; hadis no: 379 ve başkaları rivâyet
etmiştir. Elbânî "Sahihi'l-Câmi'",hadis no:6183'de hadisin sahih olduğunu belirtmiştir.)

Anbese b. Ebî Süfyan, Ümmü Habîbe'den -Allah ondan râzı olsun- rivâyet ettiğine göre
Ümmü Habîbe, Rasûlullah -sallallahu aleyhi ve sellem-'in şöyle buyurduğunu haber
vermiştir:

﴾ نِ يْ تَ عَ كْ رَ ا، وَ هَ دَ نِ بَعْ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ رِ هْ لَ الظُّ بْ ا قَ بَعً : أَرْ ةِ نَّ ي الْجَ تٌ فِ ةً بُنِيَ لَهُ بَيْ عَ كْ ةَ رَ رَ شْ يْ عَ تَ لَةٍ ثِنْ لَيْ مٍ وَ وْ ي يَ لَّى فِ نْ صَ مَ
.﴿ ] رواه الترمذي [ رِ جْ ةِ الْفَ لَا لَ صَ بْ نِ قَ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ اءِ شَ دَ الْعِ نِ بَعْ يْ تَ عَ كْ رَ ، وَ رِبِ غْ دَ الْمَ بَعْ

"Her kim, bir gün ve gecede, (farz namazlar dışında), sabah namazının farzından önce iki
rekât, öğle namazının farzından önce dört rekât, öğle namazının farzından sonra iki rekât,
akşam namazının farzından sonra iki rekât ve yatsı namazının farzından sonra iki rekât
olmak üzere on iki rekât(nâfile)namaz kılarsa, cennette onun için bir ev yapılır." (Tirmizî;

hadis no: 380.Tirmizî hadis hakkında şöyle demiştir:Anbese'nin,Ümmü Habîbe'den -Allah
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ondan râzı olsun- rivâyet ettiği hadis, hasen sahih hadistir. Hadis, aynı zamanda "Sahihi'l-
Cami'"dedir. Hadis no:6362)

İkindi namazı için müekked sünnet yoktur. Fakat ikindi namazının farzından önce dört rekât
namaz kılmak müstehaptır.Ancak bu dört rekâtlık namaz, sevap ve devamlı kılmak

konusunda müekked sünnetler gibi değildir.

Bu dört rekâtlık namaz, Rasûlullah -sallallahu aleyhi ve sellem-'in şu hadisinde
zikredilmiştir:

ا.﴿ ] رواه الترمذي وحسنه الألباني في صحيح الجامع [﴾ بَعً رِ أَرْ صْ لَ الْعَ بْ لَّى قَ أً صَ رَ مَ اللَّهُ امْ حِ رَ

"İkindi namazından önce dört rekât (nâfile) namaz kılan kimseye Allah rahmet etsin."
(Tirmizî; hadis no: 395. Tirmizî hadis hakkında şöyle demiştir: "Bu hadis, garib hasen
hadistir. Elbânî "Sahihi'l-Câmi'", hadis no: 3493'de hadisin sahih olduğunu belirtmiştir.)

Yukarıda geçen dört rekâtlı bütün nâfile sünnetler, İmam Şâfiî ve İmam Ahmed'e göre ikişer
ikişer kılınır (yani ikinci rekâttan sonra selâm verilir).

Allah Teâlâ en iyi bilendir.
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